

Dear colleagues!

We present to Your attention a new issue of our journal. We are still working to expand the geography of our authors and invite to cooperation all specialists, who carry out scientific research in areas related to penitentiary activities.

The first issue of 2020 contains articles on various aspects of the implementation of criminal and penal policy in the Republic of Azerbaijan, the Republic of Belarus, the Republic of Kazakhstan and Qatar. The journal presents the results of a study on the organization of Probation Service in the Republic of Azerbaijan. The first results of this work are summarized and the prospects for the development of the analyzed structure are pointed out. The issue also includes an article, which authors study the crime of juveniles in the Republic of Kazakhstan and their criminal responsibility. This study was conducted on the basis of the new Criminal Legislation of the Republic of Kazakhstan adopted in 2014. The complex of problematic aspects in this area has received a new interpretation and argumentation from the perspective of the latest opportunities for study.

Special attention should be paid to the study of the main types of punishments not related to isolation from society, and their content under the Criminal Code of Qatar. The comparative legal analysis of the Qatar Legislation with separate norms of the Russian Legislation is one of the few works on this subject published in the Russian scientific periodical press.

In addition, there is a report on the annual Interuniversity scientific and practical conference “Current problems of Penal system bodies and institutions activities organisation and ways of their decision”, dedicated to the memory of the Honored scientist of the RSFSR, DSc (Law), Professor A. I. Zubkov and the Day of Russian science.

Alexey Vladimirovich Rodionov
Editor-in-Chief of International penitentiary journal,
DSc (Economy)
Scopus ID 57194512706
Web of Science Researcher ID E 5744-2016
ORCID 0000-0002-9311-4896

Уважаемые коллеги!

Представляем Вашему вниманию новый выпуск нашего периодического издания. Мы по-прежнему работаем над тем, чтобы расширить географию наших авторов и приглашаем к сотрудничеству всех специалистов, кто осуществляет научный поиск в сферах, связанных с пенитенциарной деятельностью.

В первом номере 2020 г. опубликованы статьи, посвященные различным аспектам реализации уголовной и уголовно-исполнительной политики в Республике Азербайджан, Республике Белоруссия, Республике Казахстан и Катаре. В журнале представлены результаты исследования, посвященного вопросам организации деятельности Службы пробации в Азербайджанской Республике. Подводятся первые итоги данной работы и указываются перспективы развития анализируемой структуры. Также в номере опубликована статья, авторы которой исследуют преступность несовершеннолетних в Республике Казахстан и их уголовную ответственность. Данное исследование проведено на базе нового уголовного законодательства Республики Казахстан 2014 г. Комплекс проблемных вопросов в данной сфере получил новую интерпретацию и аргументацию с позиций новейших возможностей для изучения.

Отдельного внимания заслуживает исследование основных видов наказаний, не связанных с изоляцией от общества, и их содержания по Уголовному кодексу Катара. Сравнительно-правовой анализ законодательства Катара с отдельными нормами законодательства России является одной из немногих работ по данной тематике, публикуемых в российской научной периодической печати.

Кроме того, в этом выпуске представлен отчет о проведении на базе Академии ФСИН России ежегодной Межвузовской научно-практической конференции «Актуальные проблемы организации деятельности органов и учреждений уголовно-исполнительной системы и пути их решения», посвященной памяти заслуженного деятеля науки РСФСР, доктора юридических наук, профессора А. И. Зубкова и Дню российской науки.

Алексей Владимирович Родионов,
главный редактор Международного пенитенциарного журнала,
доктор экономических наук
Scopus ID 57194512706
Web of Science Researcher ID E 5744-2016
ORCID 0000-0002-9311-4896